
 
 

Novi Sad, 8. april 2025. 
 
 

ARCHYENERGY 2025 – ZELENA ARHITEKTURA I ODRŽIVA GRADNJA 
 
 

Na Novosadskom sajmu danas je održana konferencija za novinare, u susret 2. međunarodnoj 
konferenciji i izložbi posvećenoj održivoj arhitekturi, energetskoj efikasnosti, pametnim tehnologijama i 
inovacijama u građevinskoj industriji - ArchyEnergy 2025.  ArchyEnergy 2025 je zakazan za 10. i 11. april, 
a biće održan u Kongresnom centru „Master“. 

 
-Drugi put po redu sajam i konferencija nose temu zelene arhitekture i održive gradnje. Na 

sajamskoj izložbi biće prisutno više od 40 kompanija koje će u toku dva dana prezentovati svoje usluge, 
tehnologije, rešenja i proizvode. Ulaz za sve posetioce neće biti naplaćivan – znači za sve koji su 
zainteresovani za ovu temu, nešto grade, renoviraju čak i one koji žele da kupe nekretninu s obzirom da 
su na samom sajmu prisutni i novosadski investitori, rekla je  Jelena Bunčić, suorganizator i koordinator 
projekta ArchyEnergy 2025. - Stručna konferencija okuplja više od 500 učesnika i 45 govornika. Nosi 
određene prezentacije i panel diskusije na kojima će se obratiti stručnjaci iz tih oblasti, dodala je Bunčić. 
 

Podrška događaju je i Pokrajinski sekretarijat za privredu i turizam. - Cilj konkusa Pokrajinskog 
sekretarijata preko kojih finansira privredne subjekte je, između ostalog, i povećanje energetske i 
ekološke efikasnosti, upotrebe efikasnijih građevinskih materijala, rekao je Milan Jarić, v.d. pomoćnika za 
turizam i regionalno privrednu saradnju. - Tu smo negde sa organizatorima ovog događaja napravili 
poveznicu gde smo videli interes da i Sekretarijat kroz ovakvu manifestaciju promoviše ono što radi. 
Razgovarajući o ovom događaju koji sledi saznali smo da će biti više od 1.000 učesnika i preko 1.000 
posetilaca. Između ostalog i ovakvi događaji unapređuju turističku ponudu u gradu Novom Sadu, koji će 
još jednom moći da potvrdi da je dobar domaćin, a ja pozivam sve da se priključe ovom događaju, dodao 
je Jarić. 

Na ArchyEnergy 2025 će se diskutovati o ključnim temama - održivoj arhitekturi, energetskoj 
efikasnosti, pametnim tehnologijama i inovacijama u građevinskoj industriji, ali i o uticaju velikih 
investicionih projekata na urbani razvoj, izboru građevinskih materijala poput aluminijuma, stakla i PVC-
a, kao i o naprednim fasadnim i prozorskim sistemima. Paneli će naglašavati zelenu gradnju, smart home 
rešenja, LED tehnologiju i prezentaciju u arhitekturu uz izazove usklađivanja investitorskih i tržišnih 
zahteva. Kroz diskusije sa stručnjacima, konferencija će pružiti uvide u budućnost održive i 
visokotehnološke gradnje. 

- Vrlo je bitno biti upućen u sadržaj materijala za proizvode koje možemo okarakterisati long term 
proizvodima koji su nam svakako vrlo značajni za život. Između ostalog prozori, roletne, neki od materijala 
kojima se mi posebno bavimo biće ovde prezentovani. Imaćete priliku da vidite neke od inovacija kojima 
smo se bavili u prethodnom periodu, rekao je učesnik drugog panela sa temom „Građevinski otvori i 
energetska efikasnost“ Branislav Lj. Jovanović, generalni menadžer prodaje Axioma plus, ujedno i 
generalni partner ArchyEnergy 2025.  - Mogu da naglasim da će ovu konferenciju i sam sajam posetiti 
veći broj naših poslovnih partnera iz inostranstva. Naveo bih samo neke od najznačajnijih, a to su 
kompanije iz Bugarske, Španije, Grčke, ali i sigurno ostali naši partneri iz regiona, te se nadam se da ću 
vas videti u što većem broju, dodao je Jovanović.  

 
Panela će biti sedam. Svaka panel diskusija se bavi ključnim temama iz savremene arhitekture i 

građevinarstva. Uz njih posetioce očekuje i izložbeni deo Sajma i Konferencije „ArchyEnergy“.  



-Prvog dana će biti održana četiri, drugog dana tri panela i stvarno dolaze eminentni stručnjaci 
iz svih oblasti, ponajviše arhitekte. Da bih to plastično objasnio preneo bih na sport - otprilike dolaze nam 
stručnjaci u rangu Đokovića i Jokića, a kada pričamo o stručnjacima iz Srbije. To je jako bitna informacija 
za sve, hajde da kažem, naše građane, rekao je Predrag Rađen, organizator konferencije ArchyEnergy 
2025, urednik stručno arhitektonskih časopisa „Grenef“, „Prozori+Vrata“ i „Podovi“.  - Sve pozivam da 
dođu na ovu manifestaciju. Ulaz neće biti naplaćivan, a na jednom mestu će moći da vide, ovog puta za 
razliku od prošle godine, bukvalno sve -  pa ne bi rekao od poda do plafona, nego do crepa. Biće svega, 
od zavesa, tapeta, preko klima uređaja, toplotnih pumpi, PVC-a, aluminijuma do raznih vrsta podova. 
Svedoci smo da je cena energenata iz godine u godinu sve veća i da ih ima sve manje i manje, a ovde 
ćemo se baviti temama koje se tiču energetske efikasnosti, naravno i arhitekture i kako uštedeti na 
energentima i kako napraviti, hajde da kažem, dom po našoj meri, zaključio je Rađen. 
 

Kroz izložbu i dodatne događaje, ArchyEnergy 2025 će omogućiti povezivanje sa investitorima, 
kompanijama koje nude održive građevinske proizvode i usluge, projektantima, arhitektama, dizajnerima 
i predstavnicima finansijskih i institucionalnih tela.  

Na današnjoj konferenciji najavljeni su i određeni sajamski popusti, kao i nagradne igre za 
posetioce, sa raznolikim i vrednim poklonima. 

Radno vreme Sajma: četvrtak, 10. april - od 8 do 17 časova, petak, 11. april od 8 do 15 časova. 
 

 
NOVOSADSKI SAJAM 


